
 

 

Protokół z obrad Walnego Sprawozdawczego  

Zebrania Delegatów KPZSzach 

05 kwietnia 2025, godzina 12.00 

Sala konferencyjna BKS Chemik Bydgoszcz, ul. Glinki 79 

 

Lista obecności – 15 mandatów, 3 gości 

 

1. Jarosław Wiśniewski – KPZSzach [mandat], 

2. Jarosław Wiśniewski - MGKS Kujawiak Kowal [mandat] 

3. Piotr Szybowicz - UKS Szachowa Dwójka Szubin [mandat] 

4. Mikołaj Włoch – UKS Fala Świekatowo [mandat] 

5. Mikołaj Włoch – ŻTMS Baszta Żnin [mandat] 

6. Kamila Urbańska - BKS Chemik Bydgoszcz [mandat] 

7. Andrejus Sivickis – UKS Kopernik Czernikowo [mandat] 

8. Damian Śliwicki – UKS OPP Toruń [mandat] 

9. Tomasz Straszewski – MKS EMDEK Bydgoszcz [mandat] 

10. Michał Stańdo – UKS Rotmistrz Grudziądz [mandat] 

11. Andrzej Sargalski – KSN Łuczniczka Bydgoszcz [mandat] 

12. Anna Chodorowska – ITS Feniks Inowrocław [mandat] 

13. Mariusz Stoppel – UKS MDK 1 Hetman Bydgoszcz [mandat] 

14. Mariusz Stoppel – UKS Szachy Osielsko [mandat] 

15. Mariusz Stoppel – AZS UMK Toruń [mandat] 

16. Tomasz Śliwicki [gość – członek Zarządu KPZSzach] 

17. Tomasz Szczepaniak [gość] 

18. Wioletta Pacuszka [gość] 

 

1. Otwarcie i powołanie prezydium. Prezes KPZSzach Jarosław Wiśniewski 

otworzył Walne Sprawozdawcze Zebranie Delegatów KPZSzach w drugim terminie 

o godzinie 12.30. 

2. Wybór przewodniczącego i protokolanta. Na przewodniczącego zebrania 

wybrano Prezesa KPZSzach Jarosława Wiśniewskiego – 9 głosów za, 0 głosów 

wstrzymujących, 3 głosy przeciw. Na protokolanta zebrania wybrano Piotra 

Szybowicza – 12 głosów za, 0 głosów przeciw, 3 głosy wstrzymujące. 



3. Zatwierdzenie porządku obrad. Delegaci przegłosowali porządek obrad – 15 

głosów za, 0 głosów wstrzymujących się, 0 głosów przeciw. Na wniosek Mariusza 

Stoppela padł wniosek o wydłużenie czasu wypowiedzi z 5 do 10 minut – 4 za, 2 

wstrzymujące się, 8 przeciw. Wniosek nie został przyjęty. 

4. Zatwierdzenie regulaminu obrad. Delegaci przegłosowali regulamin obrad – 15 

głosów za, 0 głosów wstrzymujących się, 0 głosów przeciw. 

5. Wybór komisji mandatowo-skrutacyjnej oraz uchwał i wniosków. Prezes 

KPZSzach zaproponował Kamilę Urbańską i Annę Chodorowską do Komisji 

Mandatowo-Skrutacyjnej – 15 głosów za, 0 głosów wstrzymujących się, 0 głosów 

przeciw. Prezes KPZSzach zaproponował Tomasz Śliwickiego i Andrejusa 

Sivickisa do Komisji Uchwał i Wniosków – 15 głosów za, 0 głosów wstrzymujących 

się, 0 głosów przeciw. 

6. Sprawozdanie Zarządu z działalności organizacyjnej i sportowej w 2024 roku. 

Sprawozdanie z działalności organizacyjnej KPZSzach odczytał Prezes KPZSzach 

Jarosław Wiśniewski (załącznik). Sprawozdanie z działalności sportowej 

KPZSzach odczytał wiceprezes KPZSzach Piotr Szybowicz (załącznik). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Klasyfikacji i Ewidencji, pod nieobecność 

Przewodniczącego, odczytał Mikołaj Włoch (załącznik). 

7. Sprawozdanie finansowe za 2024 r. Sprawozdanie finansowe KPZSzach odczytała 

Kamila Urbańska (załącznik). 

8. Sprawozdanie z działalności Kolegium Sędziów. Sprawozdanie z działalności 

Kolegium Sędziów odczytał Mikołaj Włoch (załącznik). 

9. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej. Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej odczytała Kamila Urbańska (załącznik) 

10. Sprawozdanie Komisji Mandatowej. Sprawozdanie z Komisji Mandatowej 

odczytała Kamila Urbańska (załącznik). 

11. Dyskusja nad sprawozdaniami. Mariusz Stoppel zauważył, że sprawozdania nie 

zostały umieszczone na stronie KPZSzach przed zebraniem, do czego jego zdaniem 

Zarząd KPZSzach jest zobowiązany. Dodał też, że Zarząd ma obowiązek robić 

zebrania co najmniej raz na kwartał, tymczasem na stronie związkowej nie znajduje 

się informacji o takich zebraniach. Prezes KPZSzach zorganizował 4 zebrania 

Zarządu w 2024 roku, natomiast faktycznie w skutek migracji danych na nowy serwer 

część danych mogła gdzieś zniknąć, dlatego Prezes zobowiązał się odnaleźć 

stosowne protokoły i ponownie zamieścić je na stronie internetowej Związku. 

Mariusz Stoppel zapytał jak przebiega współpraca z Gwiazdą Bydgoszcz, 



ponieważ według jego obserwacji nie jest z tym dobrze. Prezes Wiśniewski 

odpowiedział, że to właśnie klub Gwiazdy zaniechał współpracy z KPZSzach, dlatego 

nie są prowadzone już wspólne projekty, aczkolwiek nie zamykamy się na 

współpracę z żadnym klubem. 

Pan Stoppel zauważył też, iż nie ma szkolenia juniorów w KPZSzach, nie 

działa prawidłowo strona internetowa, zapytał o ryczałty sędziowskie. Mikołaj Włoch 

odpowiedział na pytania dotyczące szkolenia w KPZSzach. Na terenie województwa 

prowadzono szkolenia we współpracy z IM Piotrem Brodowskim i IM Radosławem 

Gajkiem. W KPZSzach mamy kadrę młodzików, a jako kryterium powołania decydują 

wyniki w mistrzostwach Polski juniorów. Cały czas jest współpraca z sędziami i każdy 

kto się zgłosi dostaje propozycję sędziowania imprezy. Jarosław Wiśniewski dodał, 

że ekwiwalenty sędziowskie są wypłacana zgodnie z KOF. W odniesieniu                                   

o zastrzeżenia Mariusza Stoppela odnośnie ponownego nieuwzględnienia                            

w sprawozdaniu sportowym informacji o sukcesach Piotra Murdzi w solvingu - Piotr 

Szybowicz zaznaczył, że przygotowuje sprawozdanie odnośnie wyników na 

oficjalnych imprezach MŚ, ME, MP, MW. Ewentualne wyniki MŚ, ME, MP w solvingu, 

niepełnosprawnych, pocztowców, służb mundurowych należy zgłaszać jeśli mają być 

umieszczone w sprawozdaniach.  

Prezes nie zgodził się z inną sugestią Mariusza Stoppela, że kluby się nie 

rozwijają, a świadczy o tym ewidencja w klubach i liczba organizowanych 

przedsięwzięć. Dodał, że według jego obserwacji, klub Mariusza Stoppela nie 

uczestniczy w żadnej z rozgrywek ligowych w województwie od kilkunastu lat, z kolei 

sam zgłasza postulaty dotyczące tych czy innych rozgrywek czy szkolenia młodzieży. 

Jarosław Wiśniewski podsumował też, że od kiedy jest członkiem zarządu 

KPZSzach, tj. od 2012 roku, był na wszystkich Walnych Zebraniach Delegatów.                 

Od tego czasu nigdy nie usłyszał z usta Mariusza Stoppela jakiegokolwiek zdania 

chwalącego, jakąkolwiek aktywność czy działalność Zarządu KPZSzach. Jego 

postawa zawsze miała charakter krytykanta, recenzenta wysuwającego cały czas 

jakieś roszczenia, a nie działania dla wspólnego dobra szachów w województwie. 

 Poruszono też sprawę ewentualnego ukarania Przemysława Szmidta za 

jego naganne działania i wypowiedzi szkalujące dobre imię Zarządu KPZSzach, jego 

poszczególnych członków oraz szkodzące wizerunkowi szachów w województwie. 

Prezes Jarosław Wiśniewski wyjaśnił, że w myśl Regulaminu Dyscyplinarnego 

Polskiego Związku Szachowego, wojewódzkie związki szachowe powinny powołać 

Rzecznika Dyscypliny, który ma za zadanie rozstrzygać wnioski o ukaranie 



szachistów, działaczy wojewódzkich, itp. Dlatego dopóki Kujawsko-Pomorski 

Związek Szachowy nie powoła takiego Rzecznika – ukaranie Przemysława Szmidta 

może na razie być nieskuteczne. Trwają rozmowy z poszczególnymi osobami na to 

stanowisko, ale jeszcze nikt nie zgłosił swojej kandydatury na tą funkcję. 

Anna Chodorowska poruszyła temat sędziowania III ligi KPZSzach i opłat dla 

zawodników w IV lidze. Jej zdaniem nie należy łączyć III i IV ligi, gdyż zawodnicy 

tracą motywację do gry. Należy także poprawić funkcjonowanie strony KPZSzach                 

i umieszczać na bieżąco informacje o turniejach. Jej zdaniem III liga juniorów 

kolidowała z GP w Inowrocławiu, jednak zauważono, że ilość imprez w województwie 

jest tak duża, że nie da się uniknąć nakładania się niektórych zawodów na siebie. 

Prezes Jarosław Wiśniewski wyjaśnił, że strona internetowa będzie przebudowana, 

na co też potrzebne są środki finansowe. Do tej pory dokonano za pomocą firmy KM 

Serwis IT z Łochowa renowacji strony w zakresie zapór bezpieczeństwa, 

wprowadzenia aktualizacji i przeniesienia na nowy, bardziej pojemny serwer do 

nowego operatora. W trakcie roku 2025 będą prowadzone prace modernizacyjne. 

Jarosław Wiśniewski objaśnił też sprawozdanie finansowe opracowane 

przez księgową KPZSzach. Sytuacja finansowa wygląda bardzo dobrze, pomimo 

przeprowadzenia takich inwestycji jak wcześniejszy zakup sprzętu, remont strony 

internetowej, opłaty do FIDE, rozliczenia z ZUS i Urzędem Skarbowym, itp. Na koncie 

Związku jest obecnie około 50.000,00 zł co stanowi podwalinę pod spokojną 

egzystencje KPZSzach w przyszłości. Planowane są szkolenia dzieci i młodzieży z 

uznanymi trenerami szachowymi, ufundowanie wpisowego naszym młodym 

reprezentantom do Mistrzostw Polski, zakup koszulek związkowych dla naszych 

reprezentantów, dalsza modernizacja strony internetowej. Duży zastrzyk finansowy 

stanowią opłaty za nadawane kategorie szachowe, opłaty okręgowe, licencje. Koszty 

to głównie księgowość, obsługa ewidencji KPZSzach, ekwiwalenty sędziowskie 

(jednak pokrywane głównie z wypracowanych przychodów), koszty przejazdów i 

paliwa przy organizacji poszczególnych Mistrzostw, itp. Kamila Urbańska zauważyła, 

że część z klubów wpłaca roczną składkę członkowską do PZSzach, chociaż 

wcześniej otrzymali fakturę z KPZSzach. Dotychczasowa praktyka zakładała 

wpłacanie rocznych składek członkowskich do Kujawsko-Pomorskiego Związku 

Szachowego, który dalej należną część pieniędzy, przelewa do Polskiego Związku 

Szachowego. Kluby, które w ogóle nie płaciły składek członkowskich, będą miały 

zakaz startowania w rozgrywkach ligowych czy mistrzostwach województwa.  

  



12. Wniosek Komisji Rewizyjnej – absolutorium dla Zarządu za działalność w 2024 

roku. Na wniosek Komisji Rewizyjnej KPZSzach przeprowadzono głosowanie 

dotyczące udzielenia Zarządowi KPZSzach absolutorium za działalność w 2024 roku. 

W skutek zarządzonego głosowania Zarząd Kujawsko-Pomorskiego Związku 

Szachowego otrzymał absolutorium za rok 2024 – 12 głosów za, 0 głosów 

wstrzymujących się, 3 głosy przeciw. 

13. Dyskusja programowa i wnioski. Wniosek 1 - Postuluje się reorganizację 

rozgrywek ligowych w sezonie 2025/2026 na system zjazdowy i przeprowadzenie IV 

i III ligi na dystansie 3 weekendów zjazdowych – 12 głosów za, 0 głosów 

wstrzymujących się, 3 głosy przeciw. Wniosek 2 – Postuluje się zwiększenie liczby 

zawodników startujących w III lidze z 5 do 6 - 14 głosów za, 1 głosów wstrzymujących 

się, 0 głosy przeciw. Wniosek 3 – Postuluje się pozostawienie 5 zawodników w IV 

lidze - 10 głosów za, 0 głosów wstrzymujących się, 4 głosy przeciw. Wniosek 4 – 

Powołanie 6 osobowych drużyn w III lidze juniorów - 15 głosów za, 0 głosów 

wstrzymujących się, 0 głosy przeciw. 

14. Przyjęcie uchwał „Walnego Zgromadzenia Delegatów KPZSzach”. 

Uchwała nr 1/WSZD/2025 – „Walne Sprawozdawcze Zebranie Delegatów 

KPZSzach postanawia o reorganizacji szachowych rozgrywek ligowych w sezonie 

2025/2026 z systemu dojazdowego na system zjazdowy, który odbędzie się w 

ramach 3 zjazdów weekendowych”. 

Uchwała nr 2/WSZD/2025 – „Walne Sprawozdawcze Zebranie Delegatów 

KPZSzach postanawia, że w Drużynowych Mistrzostwach Regionu w sezonie 

2025/2026, drużyny będą się składały z 5 zawodników startujących w IV lidze oraz              

6 zawodników startujących w III Lidze”. 

15. Zakończenie zebrania Walnego Zgromadzenia Delegatów KPZSzach. Prezes 

Kujawsko-Pomorskiego Związku Szachowego Jarosław Wiśniewski zakończył 

zebranie delegatów. 

 

Protokołował:         Prezes Zarządu  

      Kujawsko-Pomorskiego Związku Szachowego 

_____________________ 

    Piotr Szybowicz      ___________________ 

Jarosław Wiśniewski 


